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Protokół nr XXXIX/22 

z Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego 

odbytej w dniu 31 maja 2022 roku  

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński powitał przybyłych 

na Sesję stacjonarną Radnych oraz Gości po dwóch latach Sesji w formie zdalnej. Złożył 

serdeczne życzenia z okazji Dnia Samorządowca. Z tej okazji wręczono Radnym Powiatu  

Żyrardowskiego prezent w postaci teczki na dokumenty. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński otworzył obrady 

o godzinie 1308.  

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński stwierdził,  

że w posiedzeniu uczestniczy 19 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

Ad. 3 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Żyrardowskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na 2022. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych  

na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo wychowawczych typu rodzinnego 

prowadzonych przez Powiat Żyrardowski. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego  

Centrum Pomocy Rodzinie w Żyrardowie oraz z efektów pracy Organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej w Powiecie Żyrardowskim za 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Powiatem Żyrardowskim a Powiatem Grodziskim w zakresie powierzenia zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie załatwienia skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie załatwienia skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

12. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żyrardowie na temat stanu  

sanitarno-weterynaryjnego w Powiecie Żyrardowskim. 

13. Informacja o pracy Zarządu. 

14. Sprawy różne. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Porządek obrad został przyjęty w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Krzysztof Rdest,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

3 „brak głosu” Robert Janiszewski, Andrzej Koźbiał, Michał Ochnicki 

 

Z powodów technicznych nie wszystkim Radnym na tablecie wyświetlił się panel  

do głosowania w związku z czym przeprowadzono ponowne głosowanie. Porządek obrad został 

przyjęty w następujący sposób: 

18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „brak głosu” Andrzej Koźbiał 



3 
 

Ad. 4 

 

Protokół z XXXVIII/22 Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego został przyjęty w następujący 

sposób: 

 

18 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest, Robert Rybicki,  

Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, 

Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „brak głosu” Andrzej Koźbiał 

 

O godzinie 13:13 wprowadzono korektę do systemu eSesja w związku z nieobecnością  

Radnego Pana Andrzeja Koźbiała. 

 

Ad. 5 

 

O godzinie 13:14 do posiedzenia dołączył Radny Pan Andrzej Koźbiał. 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego 

została podjęta jednogłośnie ( 19 głosami „za” ). 
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Ad. 6 

 

Skarbnik Powiatu Żyrardowskiego Pani Agnieszka Mazurek przedstawiła projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Powiatu Żyrardowskiego na 2022 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Żyrardowskiego na 2022 rok została 

podjęta jednogłośnie ( 19 głosami „za” ). 

 

Ad. 7 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Agnieszka Karwat przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie 

dziecka w placówkach opiekuńczo wychowawczych typu rodzinnego prowadzonych  

przez Powiat Żyrardowski. 

 

Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej  

Pan Jacek Czubak przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 
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Uchwała w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka  

w placówkach opiekuńczo wychowawczych typu rodzinnego prowadzonych przez Powiat 

Żyrardowski została podjęta jednogłośnie ( 19 głosami „za” ). 

 

Ad. 8 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Agnieszka Karwat przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego  

Centrum Pomocy Rodzinie w Żyrardowie oraz z efektów pracy Organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej w Powiecie Żyrardowskim za 2021 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej  

Pan Jacek Czubak przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. Pan Jacek 

Czubak wyraził  Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Pani Agnieszce Karwat 

wyrazy uznania i szacunku za pracę, którą wykonuje na rzecz Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński oznajmił, że patrząc 

na sprawozdanie, które przedstawiła Pani Dyrektor a także na jej pracę m.in. zorganizowany 

niedawno piknik rodzinny z okazji Dnia Rodzicielstwa Zastępczego czy Konferencję 

Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej „Azymut Rodzina” stwierdził, że od momentu, 

kiedy Pani Dyrektor nastała w PCPR, widać duże postępy w działaniu. Pan Przewodniczący 

złożył podziękowania i gratulacje dla Pani Dyrektor oraz pracowników PCPR i wszystkich 

organizacji rządowych i pozarządowych, z którymi Pani Dyrektor współpracuje, na rzecz  

nie tylko pieczy zastępczej ale również pozostałych dziedzin, za pracę jaką wykonują.  

 

Radny Pan Piotr Krawczyk oznajmił, że na posiedzeniu Komisji Pani Dyrektor PCPR mówiła 

o niedostatkach finansowych dla pracowników socjalnych oraz kwestii docenienia ich pracy, 

ponieważ zarabiają niewiele powyżej najniższej krajowej a pracują z oddaniem, czego efekty 

są widoczne. Zwrócił się z prośbą aby coś zrobić w tym zakresie. Podziękował Pani Dyrektor 

oraz wszystkim pracownikom za pracę jaką wykonują. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 
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Uchwała w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Powiatowego  

Centrum Pomocy Rodzinie w Żyrardowie oraz z efektów pracy Organizatora rodzinnej  

pieczy zastępczej w Powiecie Żyrardowskim za 2021 rok została podjęta jednogłośnie  

( 19 głosami „za” ). 

 

Ad. 9 

 

Dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Rafał Pasieka przedstawił 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Żyrardowskim a Powiatem Grodziskim w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Pan Błażej Zawadzki 

pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Stanisław Kaniszewski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radny Pan Wojciech Szustakiewicz oznajmił, że jego uwaga być może nie eliminuje 

możliwości podjęcia tej uchwały, natomiast na posiedzeniu Komisji zgłosił swoje uwagi 

dotyczące niekompletności informacji, która została zawarta w projekcie uchwały jak również 

w uzasadnieniu. Dodał, że dobrze by było, aby Radni otrzymywali materiał dokładny.  

Pan Radny wyjaśnił, że brakuje numeru drogi albo przystanków docelowych. Dodał,  

że nie jest ujęte w uchwale ani w uzasadnieniu, że dotyczy to kursów  

Mszczonów-Radziejowice-Grodzisk Mazowiecki. 

 

Dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Rafał Pasieka oznajmił, 

że pierwsza uchwała, która została przekazana Radnym nie zawierała takiej informacji  

ale została ona uzupełniona i sprecyzowana.  

 

O godzinie 14:18 Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński 

ogłosił 10 minut przerwy w celu uzupełnienia i poprawy materiałów przez Biuro Rady. 
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O godzinie 14:25 Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński 

wznowił obrady po przerwie. Poinformował, że zostały przesłane Radnym poprawione 

materiały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Żyrardowskim a Powiatem Grodziskim w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego. została podjęta jednogłośnie ( 19 głosami „za” ). 

 

Ad. 10 

 

Dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Rafał Pasieka przedstawił 

projekt uchwały w sprawie załatwienia skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Radny Pan Piotr Krawczyk poinformował, że przedstawiona sprawa jest pokłosiem pewnych 

decyzji, które mają miejsce od kilku lat. Oznajmił, że jest to jest ograniczenie liczby połączeń 

autobusowych zarówno z Bolimowem jak i z Sochaczewem, gdzie mieszkańcy Czerwonej 

Niwy, Guzowa, Różanowa, Aleksandrowa i miejscowości na tym kierunku komunikacyjnym, 

czują się wykluczeni społecznie i ta skarga jest następstwem pewnych działań  

może niezależnych od władz Powiatu Żyrardowskiego. Dodał, że skarga jest wołaniem  

o pomoc ze strony mieszkańców. Pan Radny zakomunikował, że rozmawiał z mieszkańcami 

miejscowości, których ten problem dotyczy i proszą oni, aby władze Powiatu Żyrardowskiego 

wraz z Radnymi pomogli dzieciom, które nie mogą realizować obowiązku szkolnego  

przez to, że nie mają połączeń autobusowych oraz tym, którzy nie mogą dojechać do lekarza 

czy pracy i muszą pewne rzeczy ustawiać pod możliwości transportowe. Pan Piotr Krawczyk 

podsumował, że obecnie są trudne czasy pod względem ekonomicznym oraz finansowym 

skutkiem czego coraz więcej ludzi będzie miało problemy i nie będą jeździć prywatnymi 

samochodami. Ten problem będzie narastał. Pan Radny zwrócił się z prośbą do Radnych, 

Zarządu Powiatu Żyrardowskiego oraz pracowników Starostwa, żeby poważnie podeszli  

do tego tematu a także aby postarać się ten problem uregulować w porozumieniu z innymi 

Powiatami dla mieszkańców, bo to oni są w tym wszystkim najważniejsi. 
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Radna Pani Genowefa Milczarek zwróciła się z prośbą o wyjaśnienie czego dokładnie dotyczy 

ta skarga. Zwróciła się z pytaniem, czy Pan Starosta nie załatwił jakiejś sprawy,  

czy nie dotrzymał terminu w rozmowie z Panem wnoszącym skargę? 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poinformował,  

że za chwilę zostanie przedstawiona opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i zostanie 

wszystko wyjaśnione. Pan Przewodniczący oznajmił, że na posiedzeniu obecna  

jest przedstawicielka społeczności, której problem dotyczy. Pan Przewodniczący  

udzielił głosu Pani Agacie Gmurek. 

 

Pani Agata Gmurek poinformowała, że występuje w imieniu trzydziestu rodziców dzieci  

z terenu Guzowa i okolic. Przedstawiła problem dotyczący braku połączeń komunikacyjnych. 

Oznajmiła, że nie każdy z rodziców ma możliwość wozić dziecko autem do szkoły. 

Poinformowała, że dzieci są narażone na niebezpieczeństwo poruszając się przy ruchliwej trasie 

z Guzowa do Roztropnej, co za tym idzie połączenie komunikacyjne nie jest ich wymysłem. 

Dodała, że społeczność nie wie, co ma robić ponieważ nikt ich nie słucha.  Poinformowała,  

że podczas pandemii kursy zostały ograniczone a obecnie zostały całkowicie zlikwidowane. 

Zwróciła się z prośbą, aby pomóc mieszkańcom w tym zakresie. 

 

Dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Rafał Pasieka oznajmił, 

że zastanawia się, czy Starostwo Powiatowe w Żyrardowie jest odpowiednim adresatem  

w tym przypadku, ponieważ to nie Starostwo postawiło społeczność w tej sytuacji z dnia  

na dzień. Dodał, że nikt wcześniej nie zgłaszał takiej potrzeby, dlatego też nie złożono 

wniosków dotyczących relacji Sochaczew-Żyrardów w grudniu. Nie było cienia głosu  

w tej sprawie a przewoźnik komercyjny postąpił jak postąpił. Pan Dyrektor zakomunikował,  

że  Starostwo stara się pozyskać dofinansowanie oraz poszukuje innych możliwości 

rozwiązania tego problemu. Dodał, że przy okazji pięciu linii, na które uzyskano 

dofinansowanie, Starostwo chce uzgodnić z wykonawcą, żeby dołączyć połączenie do granic 

Powiatu Żyrardowskiego. Oznajmił, że prawdopodobnie miejscowość o nazwie Kaźmierów 

będzie tym miejscem, do którego będą dowiezieni mieszkańcy Powiatu Żyrardowskiego,  

skąd po przejściu kilku kroków będą mogli dotrzeć do właściwych destynacji   

w Powiecie Sochaczewskim. 
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Radny Pan Piotr Krawczyk podkreślił, że Skarga Pana Jarosława Rauk to wołanie o pomoc 

ludzi, który tam mieszkają i nie mają możliwości wydostania się z miejsca zamieszkania. 

Oznajmił, że w nawiązaniu do pytania Radnej Pani Genowefy Milczarek, skarga  

jest skierowana do Starosty, który być może nie jest właściwym adresatem, tak jak powiedział 

Dyrektor Pan Rafał Pasieka. Jest to wskazanie poważnego problemu, z którym borykają  

się mieszkańcy. Zwrócił się z prośbą, aby niezależnie od tego czy skarga będzie odrzucona czy 

też nie, tym tematem się zająć oraz nie dopuścić aby doszło do tragedii. Dodał, że na wielu 

odcinkach Drogi Krajowej nr 50 nie ma chodników, po których bezpiecznie mogliby  

się poruszać mieszkańcy. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że tak jak Pan Radny 

zauważył, skarga jest skierowana „do” Starosty. Dodał, że bardzo dobre pytanie zadała Radna 

Pani Genowefa Milczarek, czy w takim razie jest to skarga „na”, bo skarga była skierowana  

na Starostę Powiatu a z tego co przedstawił Pan Dyrektor, nie koniecznie to Starosta Powiatu 

Żyrardowskiego czy też służby Powiatu Żyrardowskiego zawiniły. Pan Starosta oznajmił,  

że mieszkańcy, którzy chcą szukać rozwiązania powinni przyjść na spotkanie i rozwiązania 

poszukać podczas rozmowy a nie od razu pisać skargę i to skargę nie na ten organ,  

który zawinił. Bo jak mówiono, to PKS Grodzisk zrezygnował z tego połączenia i stało  

się to dużo później po złożeniu przez Powiat Żyrardowski wniosku na dofinansowanie 

przewozów. Podkreślił, że wniosku skutecznego, ponieważ na wszystkie trasy pozyskano 

dofinansowanie i będą te przewozy realizowane. Natomiast abstrahując od tego,  

czy to jest skarga „na” kogoś, czy też skarga „do” kogoś, by rozpatrzeć problem, należy skupić 

na tym, by pomóc mieszkańcom. Pan Starosta poinformował, że około dwóch tygodni temu 

odbył spotkanie z przedstawicielami Wojewody Mazowieckiego w tym temacie, na którym 

przedstawił problem i dostał wstępne zapewnienie, że w kolejnym naborze, który będzie  

miał miejsce jeszcze w tym roku, można będzie złożyć wniosek o dofinansowanie tego 

połączenia i pozyskać środki. Dodał, że czeka na ten kolejny konkurs, ale on może się odbyć 

na przełomie końca lata a początku jesieni. Oznajmił, że nie może zapewnić, że przed naborem 

jakieś środki uda się pozyskać. Zakomunikował, że wszystkim jest przykro, że taka sytuacja 

wyniknęła przez podmiot prywatny i mieszkańcy zostali postawieni z takim problemem z dnia 

na dzień bez uprzedzenia. Podkreślił, że można działać tylko w sposób instytucjonalny i postara 

się, żeby wniosek był jak najbardziej skuteczny. Dodał, że w przeciągu kilku dni zostanie 

zorganizowane spotkanie z Burmistrzem Miasta i Gminy Wiskitki, by wspólnie poszukać 

jakiegoś rozwiązania zastępczego. Każdy przedstawi to, co udało się do tego czasu znaleźć  
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i przedstawi jakiś inny pomysł, by pomóc tym mieszkańcom. Starosta zwrócił się z prośbą  

do Radnych o to, by uznać skargę na Starostę Powiatu Żyrardowskiego za bezzasadną w świetle 

wszystkich przytoczonych argumentów w całym toku dyskusji.  

 

Radny Pan Andrzej Wilk zwrócił się z prośbą do Pana Dyrektora Wydziału Komunikacji, 

Transportu i Dróg Publicznych o wyjaśnienie kwestii prawnych, ponieważ chyba  

coś się zmieniło od czasu kiedy sam zajmował się transportem zbiorowym, bo przepisy mówią, 

kto na jakim terenie odpowiada za transport zbiorowy. Dodał, że wie, że zawsze był kłopot  

w tego typu tzw. nierentownych połączeniach między Żyrardowem a poszczególnymi 

Gminami, bo Gminy nie były skore do dokładania się do takich tras. Bardzo wiele Gmin opiera  

swój transport na podmiotach prywatnych, nie dokładając do tego złotówki z pieniędzy 

publicznych. Na terenie naszego Powiatu, z tego co pamięta, tylko Żyrardów ma obowiązek 

świadczyć tzw. nierentowny transport publiczny i przy tej okazji te różne linie  

mogą funkcjonować. Zwrócił się z pytaniem do Pana Dyrektora Wydziału Komunikacji, 

Transportu i Dróg Publicznych czy coś się zmieniło, ponieważ w skardze na Pana Starostę czyta 

od autora skargi, że dostał odpowiedź od Pana Wojewody, że to Starosta jest odpowiedzialny 

za transport publiczny. Nie rozumie tego, bo chyba to jest wprowadzenie w błąd osobę 

skarżącą, bo w jego ocenie przepis prawny mówi inaczej. Dodał, że ma jeszcze jedno pytanie,  

a mianowicie jeśli jest wiadome, że taka linia funkcjonowała, to czy przeprowadzono analizę  

ile ona kosztowała i ile Powiat musiałby dokładać funduszy? 

 

Dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Rafał Pasieka 

poinformował, że w jego przekonaniu nic nie zmieniło się w przepisach dotyczących transportu 

publicznego. Za transport publiczny na obszarze Powiatu odpowiada Starosta.  

Tylko jak Pan Starosta  powiedział, należy to robić instytucjonalnie a nie z dnia na dzień. Jeżeli 

linia komercyjna na początku marca zawiesza linię, to trudno, żeby nazajutrz Starosta zapewnił 

transport mieszkańcom. Zadał pytanie z jakich funduszy? Czy swoich własnych,  

czy nagle ma zrezygnować z innych zadań zaplanowanych w budżecie? Oznajmił, że tego  

się nie robi w taki sposób. Jest po drodze kilka elementów do spełnienia. Wyjaśnił, że trzeba 

zabezpieczyć środki, trzeba zorganizować stosowne uchwały zarówno w naszym Powiecie jak 

i na obszarze Powiatu, do którego ten transport chcemy zorganizować. Należy przygotować 

postępowanie, zapytanie ofertowe czy przetargowe, żeby wyłonić wykonawcę. Nadmienił,  

że tak jak powiedział Pan Starosta, w najbliższym czasie, Starostwo będzie chciało wystąpić  
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o dofinansowanie z funduszu przewozów autobusowych, aby otrzymać stosowne środki  

od Wojewody.  

 

Radny Pan Piotr Krawczyk zwrócił się z prośbą o zajęcie się tematem w sposób merytoryczny 

i w sposób całościowy. Problem transportu na terenie Gminy Wiskitki, możliwości dojazdu 

mieszkańców szczególnie z miejscowości od strony Bolimowa i od strony Sochaczewa narasta 

od kilku lat i tym tematem trzeba zająć się całościowo uwzględniając potrzeby mieszkańców. 

Oznajmił, że kiedyś godziny połączeń były uzgadniane ze szkołami, z zakładami pracy,  

które zatrudniały osoby z danego terenu. Zwrócił się z prośbą, aby nie zostawić tych rodziców 

samych sobie na nowy rok szkolny oraz żeby nie wykluczać społecznie mieszkańców  

pod względem komunikacyjnym nie tylko w tygodniu ale również w weekendy. Podsumował, 

że  planując ten transport i przygotowując rozkład jazdy zwrócić uwagę na potrzeby 

mieszkańców. 

 

Radny Pan Robert Rybicki poinformował, że ten problem jest rzeczywiście bardzo duży  

i powinien być rozwiązany w miarę możliwości jak najszybciej. Podziękował Staroście  

za złożone deklaracje. Oznajmił, że sprawa jest, bo wpłynęła skarga a Radni muszą tę skargę 

rozpatrzeć. Według niego to jest skarga na Starostę,  na jego działania. Chciałby  

aby to wybrzmiało, ponieważ padło, że to Starosta jest odpowiedzialny za transport publiczny 

w tym zakresie na swoim terenie. Zwrócił się z pytaniem, czy jeżeli transport na tej linii 

organizowało przedsiębiorstwo prywatne a Starosta nie zorganizował w swoim zakresie  

tego transportu to nie dopełnił jakiegoś obowiązku? Czy  miał obowiązek dublowania  

tej linii ze strony Powiatu? Zwrócił się z prośbą, aby Pan  Dyrektor Wydziału Komunikacji, 

Transportu i Dróg Publicznych to uściślił.  

 

Dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Rafał Pasieka 

poinformował, że istota problemu sprowadza się do tego, że żeby zorganizować zbiorowy 

transport publiczny to trzeba przede wszystkim wiedzieć o tym, że taka potrzeba istnieje. Jeżeli 

nie jest ona zgłaszana przez lokalną społeczność to nikt nie zajmuje się organizacją tego,  

bo byłoby to niecelowe i niezgodne z ustawą o finansach publicznych. Nie zabezpiecza  

się środków i nie organizuje się usług, na które nie ma społecznego zapotrzebowania.  

Te potrzeby już zostały nam zgłoszone i dzisiaj zastanawiamy się jak w sposób instytucjonalny 

najlepiej planowo, średniookresowo i długookresowo ten problem rozwiązać.  
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Radny Pan Błażej Zawadzki poinformował, że przyczyną całego problemu mieszkańców  

są pieniądze. Został poruszony temat, że mieszkańcy z Czerwonej Niwy i Aleksandrowa  

nie mają się jak dostać do danego celu. Poinformował, że po pierwsze, to co zostało  

już powiedziane a mianowicie, że PKS Grodzisk Mazowiecki przestał świadczyć swoje usługi 

z dnia na dzień. Po drugie, jeżeli chodzi o kierunek Czerwona Niwa-Bolimów, to PKS przegrał 

lub nie wystartował w przetargu na dowóz dzieci do szkół w Bolimowie, więc po prostu  

nie opłacało się im jeździć w kierunku Bolimowa. Dlatego w bardzo krótkim czasie zniknęły 

dwa połączenia. W odpowiedzi na pytanie, kto jest odpowiedzialny za transport publiczny 

oznajmił, że oczywiście Starosta. Dodał, że sam osobiście w tej sprawie wystosował wiele pism 

i rozmawiał z PKS i przedstawicielami przewoźników prywatnych. Podkreślił, że należy mieć 

w tej dyskusji z tyłu głowy jedną informację, czyli tak jak Starosta jest odpowiedzialny za drogi 

ale wszystkich nie robi bo nie ma wystarczających środków, jak jest odpowiedzialny za szpital, 

który nie jest kliniką na najwyższym poziomie bo również nie ma wystarczających środków, 

tak trzeba wyjść z przekonania, że oczywiście to wszystko trzeba robić tylko w skali takiej  

na jaką Powiat Żyrardowski stać. Nadmienił, że Pan Radny Andrzej Wilk powiedział, że Gminy 

się nie dokładają. Wyjaśnił, że otóż nawet z porozumień, które są procedowane wynika,  

że wszystkie te połączenia, które realizuje Powiat Żyrardowski, są współfinansowane  

przez Gminy i wkład własny zapewniają również Gminy. W tej chwili środków  

na to w budżecie nie ma i trwa oczekiwanie na ogłoszenie konkursu. Dodał, że tak jak pozostałe 

połączenia funkcjonujące z dopłatą na terenie Powiatu przez którąkolwiek z Gmin,  

są połączeniami realizowanymi dzięki wsparciu Wojewody i tutaj tę 1/3 wkładu własnego 

wyasygnują Gminy, tak w tym wypadku też to jest najbardziej oczekiwane i pożądane 

rozwiązanie bo to, że  transport z Żyrardowa do Sochaczewa musi być, co jest wiadome. 

Powinien on funkcjonować dlatego, bo są to dwa miasta Powiatowe i taka komunikacja być 

powinna.  Podsumował, że należy dążyć do tego, żeby od września te połączenia zostały 

uruchomione.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poinformował,  

że widoczna jest dobra wola i starania ze strony Starosty, wydziału merytorycznego  

jak i Burmistrza Gminy Wiskitki. Słyszymy, że Radni także zajęli się tym tematem na poważnie 

więc jesteśmy na dobrej drodze, aby ten problem rozwiązać i aby te połączenia dla społeczności 

od września zostały uruchomione.  
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Kazimierz Sadowski przedstawił 

opinię Komisji do ww. projektu uchwały informując, że jednogłośnie skarga została uznana  

za bezzasadną.  

 

Radna Pani Beata Sznajder poinformowała, że Pan Starosta zadeklarował chęć rozwiązania 

problemu, co jest bardzo szlachetne i myśli, że każdy z Radnych chciałby aby ten problem 

został rozwiązany. Oznajmiła, że mówi się tutaj o rozmowie z przedsiębiorcami, z Wojewodą, 

a może to jest taki moment, w którym należy wziąć pod lupę budżet Powiatu, żeby zasymilować 

te pieniądze z budżetu Powiatu Żyrardowskiego. Zwróciła się z pytaniem, co Powiat powie 

 tym rodzicom we wrześniu, kiedy się okaże, że np. Wojewoda nie uruchomi programu  

albo uruchomi program a nie uzyskamy środków? Więc może warto potraktować ten problem 

jako priorytetowy, bo chodzi tu o bezpieczeństwo dzieci i zapewnieniu im możliwości  

do edukacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poinformował,  

że padły słowa od strony Pana Starosty, że w rozmowach z Panem Burmistrzem są szukane  

też inne rozwiązania niż te, które były do tej pory. Oznajmił, że praca się rozpoczęła  

i ma nadzieję, że zakończy się to pozytywnym efektem. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Janiszewski odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie załatwienia skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego została podjęta  

w następujący sposób: 

 

 16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest,  

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński,  

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Błażej Zawadzki 

3 „wstrzymuję się” Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Andrzej Wilk 
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O godzinie 15:13 posiedzenie Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego opuścił Radny  

Pan Krzysztof Rdest. 

 

Ad. 11 

 

Kierownik Biura Gospodarki Nieruchomości Pani Agnieszka Kosiorek przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie załatwienia skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

 

Radna Pani Beata Sznajder zwróciła się z pytaniem do Pana Starosty, dlaczego skoro  

Pan Wojewoda pozwolił dalej dzierżawić nieruchomość w trybie bezprzetargowym  

tej organizacji przez okres pięciu lat, to dlaczego Pan Starosta wystąpił o zmianę decyzji 

Wojewody i jaki był tego powód? Dodała, że jest wiadome, iż jest to organizacja, która  

w Kamionie działa prospołecznie i organizuje wiele imprez dla społeczności lokalnej.  

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że sytuacja prawna 

wygląda w taki sposób, że to Starosta Powiatu Żyrardowskiego w imieniu Wojewody zarządza 

majątkiem Skarbu Państwa. Wyjaśnił, że oznacza to, że za każdym razem, kiedy jakieś 

Stowarzyszenie występuje o tryb bezprzetargowy, to Starosta musi wpierw wystąpić  

do Wojewody, czy Wojewoda wyraża na to zgodę a następnie to Starosta podejmuje decyzję  

w tym zakresie. I tak też było w tym przypadku. To był czas pandemiczny, w pierwszej 

kolejności wpłynął wniosek Stowarzyszenia, pismo zostało skierowane do Wojewody, jednakże 

kiedy została zweryfikowana cena po jakiej Stowarzyszenie dzierżawiło olbrzymi teren uznał, 

że przekazanie w drodze bezprzetargowej takiego terenu jakiemukolwiek Stowarzyszeniu,  

na zasadach z przed kilku lat, a warunki rynkowe znacząco się zmieniły, mogło być przez wielu 

zrozumiane jako niegospodarne. Dlatego też uznał, że chciałby aby wszystkie Stowarzyszenia 

jak i wszyscy mieszkańcy z Powiatu Żyrardowskiego mieli równy dostęp do możliwości 

dzierżawy tego terenu. I tak też uczynił, by nie było żadnych niedomówień i by każdy  

miał wolny dostęp. Ten, kto zgłosi najkorzystniejszą ofertę będzie mógł wydzierżawić ten teren. 

Dlatego też taki był tryb postępowania. Dodał, że rozumie, że któreś Stowarzyszenie może czuć 

niedosyt, że nie dostało bez przetargu prawa dzierżawy. Ale Radni i Starosta muszą dbać  

o to, by mienie Skarbu Państwa było dobrze zarządzane.  
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Kazimierz Sadowski przedstawił 

opinię Komisji do ww. projektu uchwały informując, że dwoma głosami „za” przy trzech 

„wstrzymujących się”, skarga została uznana za bezzasadną.  

 

Radny Pan Michał Ochnicki zwrócił się z pytaniem do Kierownika Biura Gospodarki 

Nieruchomości Pani Agnieszki Kosiorek, czy znalazło się pismo, o którym była mowa  

na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji? Dodał, że Stowarzyszenie, które składało tę skargę, 

miało dostarczyć tego typu pismo, które zostało złożone do Wojewody. 

 

Kierownik Biura Gospodarki Nieruchomości Pani Agnieszka Kosiorek oznajmiła,  

że jest pracownikiem Starostwa Powiatowego od niedawna. Przeanalizowała całą zgromadzoną 

dokumentację związaną ze sprawą. W dokumentach nie było pisma, na które powoływało  

się Stowarzyszenie. Pismo zostało dołączone do akt sprawy po posiedzeniu Komisji. Dodała, 

że tak jak podkreślił Pan Starosta, jako przedstawiciel Skarbu Państwa jest on zobligowany 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych dbać o finanse, stąd też wystąpienie Starosty  

do Wojewody Mazowieckiego o zmianę Zarządzenia. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz oznajmił, że jak najbardziej, 

pieniądze to nie wszystko ale ważny jest równy dostęp, bo nie można pozwolić na to, by jedno 

Stowarzyszenie miało dostęp przez dziesiątki lat do jakiegoś mienia, w tym przypadku 

nieruchomości Skarbu Państwa, a setkom innych Stowarzyszeń czy też grup społecznych  

to uniemożliwić. Stąd też przetarg, za którym idzie równy dostęp dla wszystkich.  

 

Radny Pan Kazimierz Sadowski oznajmił, że w tej chwili nie występuje jako Przewodniczący 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji ale jako Radny z Gminy Puszcza Mariańska,  

który doskonale zna ten teren oraz realia związane z tą sytuacją. Oznajmił, że trzeba oprócz 

finansowego podejścia do tematu życiowo podchodzić do pewnych form. Dodał,  

że Pan Starosta jednak ma podejście bardziej biznesowe w tej sprawie. Zwrócił się do Starosty 

Pana Krzysztofa Dziwisza, że cenę za tę nieruchomość nie uzyskało Starostwo samoistnie  

tylko dzięki pracy mieszkańców, co należy brać pod uwagę. 

 

Radny Pan Piotr Krawczyk poinformował, że rozmawiał w tym temacie z mieszkańcami Gminy 

Puszcza Mariańska i wiele osób jest zniesmaczonych sytuacją jaka miała miejsce. Dodał,  

że sam jest społecznikiem i przez szereg lat działał w wielu organizacjach społecznych  
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i wie, jak ważne jest wsparcie, szczególnie od strony władz i nieutrudnianie a dawanie 

możliwości działania. Tak jak tutaj padają głosy, nie zawsze tylko pieniądze są ważne. 

Podkreślił, że można to było rozwiązać i ma Pan Starosta oczywiście cały czas możliwość 

rozwiązania tego na zasadzie porozumienia, umówienia się na symboliczną opłatę. Wiadomo, 

że organizacje społeczne i tak będą występowały o środki do innych instytucji  

m.in. też do Starostwa i Pana Starosty prosząc o wsparcie. Zwrócił się z prośbą, aby zastanowić 

się, aby takie przeznaczenie nieruchomości, obiektów czy innych możliwości wsparcia 

organizacji działających społecznie, odbywało się w formie przyjaznej tym Stowarzyszeniom. 

Dodał, że można uregulować też sprawę możliwości korzystania z tego terenu przez inne 

organizacje z terenu Gminy czy z terenu Powiatu, bo Pan Starosta zawsze ma możliwość 

określić w porozumieniu zasady korzystania i funkcjonowania tego terenu. Dodał,  

że mieszkańcy nakładem wielu godzin pracy, wielu starań, dołożenia własnych pieniędzy  

i wykorzystania własnego sprzętu, poświęcili na dostosowanie tej nieruchomości  

i doprowadzenie jej do takiego stanu w jakim jest obecnie.  

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz zwrócił się z prośbą,  

aby być konsekwentnym. Wyjaśnił, że w pierwszej skardze mówiono, aby przekazać pieniądze 

na publiczny transport, bo brakuje, natomiast w drugiej skardze jest mowa aby oddać 

Stowarzyszeniu teren za darmo, bo im się należy. Więc z jednej strony brakuje środków 

finansowych i mimo to powinno się znaleźć na transport publiczny dodatkowe kwoty,  

a z drugiej strony mamy się pozbawić kwot możliwych do zrealizowania w formie prawnej. 

Nikt nie odmawia Stowarzyszeniu niczego, to nie chodzi o to jedno Stowarzyszenie. Tu chodzi 

o sto innych Stowarzyszeń z Powiatu Żyrardowskiego i Fundacji, z których żadna nie korzysta 

z terenu Powiatu Żyrardowskiego. Na cały Powiat tylko jedno Stowarzyszenie korzystało  

z kilku tysięcy metrów za symboliczne kilkaset złotych rocznie. Żadne inne Stowarzyszenie  

nie miało do tego dostępu. Dlatego to, że zrealizowano przetarg pozwolono,  

by inne Stowarzyszenia także mogły się wypowiedzieć. Jeśli w przetargu nie będzie chętnych, 

to oczywiście kolejnym krokiem będą negocjacje, ale należy to poczynić w sposób 

transparentny, a najbardziej transparentny jest przetarg, kiedy wszyscy mają taki sam dostęp  

do wiedzy i do możliwości, tak więc to działanie ma na celu otworzenie się do wszystkich 

instytucji pozarządowych a nie tylko do jednej. Dodał, że jeśli tam został poczyniony wysiłek, 

by uporządkować teren to bardzo to docenia. Jest to mienie Skarbu Państwa. Starosta 

poinformował, że takich działek Powiat Żyrardowski praktycznie nie posiada. W posiadaniu 

Powiatu jest jedna działka, którą można dysponować i można przekazać w formie dzierżawy, 
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czy  w formie komercyjnej sprzedać podmiotowi, który da najwyższą cenę. A druga działka 

jest Skarbu Państwa, którą zarządzamy. Dodał, że Gminy mogą gospodarować się w sposób 

bardziej efektywny, ponieważ posiadają więcej takiego mienia, które zarówno mogą 

wydzierżawić czy też sprzedać. Jeśli żadna z organizacji innych nie zgłosi się do przetargu,  

lub też nie będzie takiej, która da najkorzystniejszą cenę, zapewnił Radnych, że usiądą do stołu 

z tą organizacją pozarządową by na warunkach prawnych domówić w negocjacjach stosowną 

kwotę. Nadmienił, że na ten moment Powiat nie ma miejsca dla instytucji Powiatowych. 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, które zostało tak pochwalone, niestety  

musi funkcjonować w budynku, który nie należy do Powiatu. Są też inne instytucje, dla których 

trzeba wynajmować przestrzeń. Starosta zwrócił się do Radnych, aby w tej sytuacji, kiedy  

jest tak wiele jest potrzeb dla Powiatu Żyrardowskiego, starali się racjonalnie podejmować 

decyzje. Dodał, że zostanie zwrócona uwaga na to, by jak najbardziej pomagać 

Stowarzyszeniom tym, które są przez podkreślane, że zrobiły dużo na rzecz Powiatu 

Żyrardowskiego.  

 

Radny Pan Błażej Zawadzki oznajmił, że u większości osób, które się wypowiadały istnieje 

pewna obawa. Wyjaśnił, że w rozpisanym przetargu mogą wziąć udział wszyscy, ponieważ 

przetarg nie jest ograniczony, nie jest to konkurs na powierzenie tego terenu na cele społeczne, 

tylko to jest przetarg nieograniczony na dzierżawę, gdzie zarówno przedsiębiorca  

jak i Stowarzyszenie czy osoba prywatna mógłby wystartować. 

 

Radny Pan Michał Ochnicki uzupełnił informację przedstawioną przez Radnego Pana Błażeja 

Zawadzkiego. Oznajmił, że nie chodzi o to, aby blokować komukolwiek dostęp  

do tego co się tam dzieje, tylko chodzi o kwestie tego typu, żeby ten teren nie został 

wykorzystany w formie deweloperki czy w formie nie rekreacyjnej. Dodał,  

że to Stowarzyszenie funkcjonowało tam długi okres czasu i przygotowało cały ten teren. Teraz 

jest pewna obawa, by nie znalazł się przedsiębiorca, który chce wykorzystać ten teren  

do postawienia budynków, postawienia fabryk czy czegokolwiek. Dobrze aby było  

to uściślone. Podkreślił, że warto by było pójść w tym kierunku, by ktoś, kto tyle czasu 

stacjonuje w tym miejscu i zrobił tam tyle działań, miał dalsze możliwości. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Robert Rybicki odczytał projekt 

ww. uchwały. 
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Uchwała w sprawie załatwienia skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego została podjęta  

w następujący sposób: 

 

10 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, 

Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, Robert Rybicki,  

Klaudiusz Stusiński,  

8 „wstrzymuję się” Piotr Krawczyk, Genowefa Milczarek, Michał Ochnicki, 

Kazimierz Sadowski, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

1 „nieobecny” Krzysztof Rdest 

 

Ad. 12 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Pan Stanisław Tęsiorowski przedstawił Informację 

Powiatowego Lekarza Weterynarii w Żyrardowie na temat stanu sanitarno-weterynaryjnego  

w Powiecie Żyrardowskim. 

 

Informacja w ww. sprawie została przyjęte bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 13 

 

Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 14 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki oznajmił, że ma kilka pytań do Pana Starosty.  Zwrócił się z prośbą 

o udzielenie informacji na temat tego, jaki jest pomysł na podpisanie umowy w sprawie 

przebudowy drogi przez Działki, czyli drogi relacji Żyrardów-Wiskitki, bo jak wiadomo 

brakuje 7.000.000,00 złotych. Czy są znane jakieś działania, ponieważ zostało około  

10 dni terminu związanego z ofertą. Czy termin będzie wydłużany czy też nie? Pan Radny 

kolejno oznajmił, że miał przyjemność brać udział w spotkaniu z udziałem Burmistrza, 
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Wicestarosty i Zastępcy Dyrektora Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych, 

dotyczącym linii kolejowych w ramach CPK. Poinformował, że linie te są zagrożeniem  

dla istnienia osiedli zarówno w mieście Żyrardów jak i w Puszczy Mariańskiej i Gminie 

Wiskitki. Zwrócił się z pytaniem, czy jest już jakieś stanowisko Zarządu Powiatu 

Żyrardowskiego w tej sprawie oraz czy była jakaś reakcja oprócz tego spotkania? Pan Radny 

przedstawił kolejne zapytanie. Oznajmił, że chciałby poznać finalne stanowisko dotyczące 

m.in. dzików i podpisania umowy dzierżawy z kołem łowieckim. Wyjaśnił, że chodzi o obwód 

Guzów. Poinformował, że w nawiązaniu do ilości dzików posiada informację, że 2 hektary 

kukurydzy są zniszczone co jest problemem, który nabrzmiewa i według rolników dzików  

nie jest mało. Wie, że sprawa jest procedowana tylko chciałby uzyskać informację, w którą 

stronę to idzie. Pan Radny przeszedł do kolejnego tematu. Pogratulował pozyskania środków 

zarówno na boisko jak i na mosty z Polskiego Ładu. Oznajmił, że nie posiada informacji  

w sprawie drogi Miedniewice-Bolimów a wie, że była składana taka inwestycja. Zwrócił  

się z pytaniem, czy trwa oczekiwanie na jakieś rozstrzygnięcie czy może już jest jakaś 

informacja na ten temat? 

 

Radna Pani Beata Sznajder zwróciła się do Pana Starosty informując, że dwa lata temu kiedy 

ustępowała z Urzędu Starosty, było w budżet wpisane ok 400.000 zł z przeznaczeniem  

na remont, przebudowę i przystosowanie sal lekcyjnych do nauki w Zespole Szkół  

w Mszczonowie. Były również przeznaczone środki na naprawę dachu. Zwróciła  

się z pytaniem, czy przez te dwa lata coś się zmieniło, czy coś zostało zrobione?  

 

Radny Pan Andrzej Wilk poinformował, że ma kilka pytań. Jedno, na które nie odpowiedział 

Dyrektor Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych ale jest nieobecny,  

więc zada je w formie pisemnej. Wyjaśnił, że dotyczy wyceny kosztów linii, o której  

były rozmowy oraz przepisów prawnych, bo w tej kwestii są różne zdania. Oznajmił,  

że wszyscy chcą ten transport jak najbardziej rozwijać, natomiast wszystkie interpretacje 

prawne niestety stawiają według niego Powiaty i Samorządy Wojewódzkie na tym samym 

poziomie. Takiego wyjaśnienia zabrakło mu  w wypowiedzi Pana Dyrektora. Pan Radny 

zwrócił się z prośbą do Prezesa Centrum Zdrowia Mazowsza Zachodniego o przedstawienie 

bieżącej sytuacji szpitala. Kolejno zwrócił się do Pana Starosty z informacją, że wie, że padały 

wnioski na przyszły rok dotyczące drogi powiatowej Żyrardów-Radziejowice. Zwrócił  

się z prośbą do Zarządu Powiatu Żyrardowskiego, aby tym tematem zająć się wcześniej  

oraz aby rozważyć podczas planowania ścieżkę pieszo-rowerową. Oznajmił, że stan tej drogi 
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rzeczywiście się pogorszył. Pan Radny następnie odniósł się do sprawy linii autobusowych. 

Oznajmił, że Ustawa z 2019 roku która jest tzw. przepisem martwym, która obiecała w mediach 

wszystkim mieszkańcom to, że autobusy będą funkcjonowały w każdej Gminie. Z racji tego, 

że ten przepis jest martwy, nie poszły w ślad obietnic pieniądze. Jest to przykładem robienia 

czegoś na pokaz i braku konsekwencji i finansowania tych przedsięwzięć, przez to obecnie 

trzeba się tłumaczyć. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz począwszy od pierwszego 

skierowanego do niego pytania, dotyczącego podpisania umowy Wiskitki-Działki-Żyrardów 

oznajmił, że na tę drogę pozyskano ponad 14.000.000,00 zł, a po przetargu kwota na tę drogę 

to ponad 20.000.000,00 zł. W budżecie nie ma zabezpieczonych środków, by pokryć taki wkład 

własny. To sytuacja ekonomiczna, gospodarcza i rosnące ceny doprowadziły do tego,  

że ta kwota po przetargu jest tak wysoka. Wierzy, że uda się znaleźć rozwiązanie. Podziękował 

za zainteresowanie tym tematem bo wie, jak ważne jest to dla społeczności Gminy Wiskitki  

jak i dla Miasta Żyrardowa, żeby to połączenie między dwoma Gminami powstało. Kolejne 

pytanie dotyczyło linii kolejowa CPK. Pan Starosta oznajmił, że to jest temat z jednej strony 

już dość znany i stary, ale z drugiej strony patrząc jest to temat nowy, ponieważ koncepcje cały 

czas ewoluują, wracają i zmieniają się. Poinformował, że planowane jest spotkanie  

z przedstawicielami CPK, aby zapobiec temu, by Powiat nie został pocięty na kawałki  

w miejscach, które zagrażałyby ujęciu wody czy byłyby miejscem zamieszkania na danym 

terenie. Dodał, że na pewno także na prośbę Pana Burmistrza i Pana Przewodniczącego Błażeja 

Zawadzkiego, będzie starał się pomóc w tej sprawie i będzie wspierać  Gminę Wiskitki i Miasto 

Żyrardów w tym aspekcie. Nadmienił, że jak tylko będzie wyznaczony termin takiego spotkania 

Pan Przewodniczący i Pana Burmistrz zostaną powiadomieni. Pan Starosta odniósł się kolejno 

do obwodu łowieckiego i zniszczonych pól przez dziki. Oznajmił, że ten temat jest znany  

ale również skomplikowany. Wyjaśnił, że dwa koła łowieckie roszczą sobie prawo do tego 

obwodu, a Starostwo musi rozstrzygnąć, któremu kołu przyznać ten obwód łowiecki. Z jednej 

strony są skargi mieszkańców na obecne koło łowieckie, które według nich nie działa 

dostatecznie skutecznie, natomiast z drugiej strony jest opinia specjalnej komisji dotyczącej 

obwodów łowieckich, która decyduje, któremu kołu Starosta powinien wydzierżawić obszar. 

Poinformował, że wystosowano pismo na prośbę społeczeństwa Gminy Wiskitki do instytucji, 

która jest decyzyjna w tym aspekcie. W tym tygodniu powinna wpłynąć odpowiedź,  

na podstawie której będziemy zobowiązani wydzierżawić obszar jednemu bądź drugiemu kołu. 

Przypomniał, że decyzja niestety nie należy do Starosty w tym aspekcie. Starosta  
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jest zobowiązany podpisać umowę z tym kołem, które zostało wskazane przez instytucję 

nadrzędną. Wyjaśnił, że z jednej strony musi wykonać to zgodnie z prawem czyli przyznać 

temu, kto będzie wskazany przez Komisję, ale z drugiej strony jest cała społeczność,  

która sprzeciwia się wyborowi tej Komisji. Oznajmił, że tym tygodniu ten spór będzie trzeba 

rozstrzygnąć, o czym Pan Przewodniczący wraz z Panem Burmistrzem zostaną poinformowani. 

Pan Starosta odniósł się do kolejnego pytania dotyczącego drogi Miedniewice-Bolimów  

w zakresie Polskiego Ładu. Oznajmił, że rzeczywiście złożony został wniosek  

o dofinansowanie do Rządowego Funduszu Polski Ład. Dodał, że jednocześnie trwały dwie 

edycje tego programu. Jedna standardowa, do której każdy jest przyzwyczajony i druga, 

związana z Państwowym Gospodarstwem Rolnym. Poinformował, że te Powiaty, na których 

terenie funkcjonował PGR, mogły złożyć dodatkowy wniosek. Dodatkowy wniosek   

był złożony na drogę Miedniewice-Bolimów. W dniu wczorajszym uzyskano informację,  

że rozstrzygnięcie tej drugiej części Polskiego Ładu w związku z programami PGR nastąpi  

w późniejszym terminie. Powinno to nastąpić w przeciągu miesiąca. Dodał, że ma nadzieję,  

że uda się uzyskać te środki i będzie na pewno też o nie zabiegać. Kolejne pytanie dotyczyło 

400.000,00 zł na Zespół Szkół w Mszczonowie. Pan Starosta oznajmił, że nie przytoczy 

wszystkiego dokładnie, bo potrzebowałby pomocy Pani Skarbnik odnośnie tego, czy pieniądze 

są zabezpieczone na paragrafach szkoły, czy w Starostwie. Poinformował, że odpowie na drugą 

część pytania, która dotyczyła dachu. Podtrzymuje to, że na pewno ten dach zostanie 

naprawiony. Poinformował, że dostał zapewnienie na przekazanie środków od Wydziału 

Oświaty, Kultury, Sportu i Turystykihttps://powiatwegrowski.pl/e-

samorzad/starostwo/wydzialy/wydzial-oswiaty-kultury-sportu-i-turystyki/, że te środki już są 

lub niebawem będą.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poinformował,  

że również uzyskał od Pani Dyrektor Wydziału Oświaty Kultury, Sportu i Turystyki informację, 

że Wydział posiada środki na remont dachu. 

 

Pan Starosta kontynuował swą wypowiedź i oznajmił, że skoro środki są, to będzie  

to zrealizowane. Dodał, że Pani Radna Beata Sznajder dostanie odpowiedź na drugą część 

pytania po weryfikacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński poinformował,  

że w dniu dzisiejszym Pani Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  
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nie jest obecna na Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego z powodów zdrowotnych.  

Dlatego też nie wypowie się na tematy dotyczące oświaty. 

Radni życzyli zdrowia dla Pani Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński podziękował  

w imieniu Pani Dyrektor.  

 

Pan Starosta kontynuował swą wypowiedź. Oznajmił, że kolejne pytanie Pan Radny skierował 

do Pana Prezesa Centrum Zdrowia Mazowsza Zachodniego, więc w temacie szpitala  

Pan Prezes najlepiej się wypowie. Kolejno wypowiedział się na temat dotyczący drogi 

Żyrardów-Radziejowice. Poinformował, że Zarząd Powiatu Żyrardowskiego uważa,  

że to jest jak najbardziej zasadny wniosek i będzie szukać dofinansowań na tę drogę. 

Oświadczył, że najpierw należy znaleźć środki zewnętrzne a w tym roku planowane  

są przynajmniej jedna lub dwie edycje na drogi na co będzie chciał złożyć wniosek. Pan Starosta 

w nawiązaniu do ścieżki rowerowej oznajmił, że to jest ciężka sprawa, ponieważ ta droga  

na pewnych jej etapach jest dość wąska. Nie jest w stanie wypowiedzieć się teraz jaka byłaby 

trudność oraz nie posiada informacji, czy ta droga spełnia warunki by posiadać ścieżkę 

rowerową. Nadmienił, że w tym aspekcie pytanie będzie skierowane do Wicedyrektora 

Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pana Pawła Myszkowskiego, ponieważ 

on odpowiada za te drogi i  na pewno rozwieje on wszelkie wątpliwości. 

 

Radny Pan Andrzej Koźbiał oznajmił, że na dzisiejszym posiedzeniu padły skargi, zażalenia, 

niezadowolenia oraz braki zaufania. Wyraził swoje spostrzeżenia i zwrócił się do Radnych,  

że nikt nie podzielił się informacją dla przykładu wczorajszą, gdzie goszczono w tej szkole 

Ministra, który przekazał na ręce Starosty czek, promesę o wartości blisko 15.000.000,00 zł. 

 

Radna Pani Genowefa Milczarek oznajmiła, że nic nie wie na ten temat i nikt nie informował 

o takim wydarzeniu. 

 

Radny Pan Andrzej Koźbiał poinformował, że jest to informacja ogólnodostępna w portalach 

społecznościowych. Kontynuował, że jest to blisko 90.000.000,00 zł dla całego Powiatu 

Żyrardowskiego i te fundusze trafią nie tylko do jednego ale do wszystkich miast. Podkreślił, 

że chciałby, aby Radni byli także zadowoleni z tego faktu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński oznajmił, że ta wizyta 

wyniknęła nagle. Pan Minister w dniu wczorajszym poinformował, że przyjedzie i w związku 

z tym odbyła się konferencja prasowa, więc w mediach społecznościowych jest przedstawiona 

taka informacja. Pan Przewodniczący poinformował, że są to pieniądze z wniosków składanych 

na Polski Ład z pierwszej edycji, o której mówił Pan Starosta. W dniu dzisiejszym informujemy 

my i chwalimy się tym faktem, że blisko 15.000.000,00 zł dostał Powiat Żyrardowski,  

z czego 11.000.000,00 zł będzie przeznaczone na obiekt sportowy - stadion lekkoatletyczny 

Powiatu Żyrardowskiego bogaty w sprzęt sportowy, wielofunkcyjne boiska oraz bardzo 

obszerną infrastrukturę, z którego będą mogli korzystać wszyscy mieszkańcy. Dodał,  

że 4.000.000,00 zł trafi na infrastrukturę mostową m.in. będzie realizowana przeprawa 

mostowa w miejscowości Wygnanka. 

 

Radny Pan Andrzej Wilk poinformował, że Radni bardzo się cieszą na tę wiadomość. Dodał, 

że co najmniej dwa razy w dniu dzisiejszym były rozmowy na ten temat. Zwrócił  

się do Pana Radnego Andrzeja Koźbiała, że gdyby dotarł na Komisję Budżetową fizycznie  

a nie wirtualnie to na pewno by o tym wiedział, bo być może łącza przerywały transmisję przez 

co nie słyszał dokładnie o czym rozmawiano. Dodał, że padło pytanie o to, czy jest  

już na to dokument, ponieważ poprzednie doświadczenia sprzed paru lat z rozłożeniem czeków 

nie niosły za sobą konkretnych umów a na podstawie czeków przetargu ogłosić nie można.  

Pan Radny pogratulował otrzymanych środków i ma nadzieję, że uda się wszystko zrealizować 

jak najszybciej, ponieważ ceny bardzo się zmieniają.  

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz podziękował za złożone gratulacje. 

Dodał, że to efekt ciężkiej pracy całego Zarządu Powiatu Żyrardowskiego oraz Państwa 

Radnych poprzez wspierania w głosowaniach, bez których nie byłoby to możliwe. Każdy 

walczy o dobro mieszkańców. Podkreślił, że docenia każdy wyraz zarówno zaufania  

jak i współpracy i wspólnymi siłami wiele jeszcze uda się dokonać. Dodał, że może zapewnić, 

że do tej pory wszystkie środki w formie czeków, które były w takiej formie przekazywane, 

zarówno kilka lat wstecz jak i teraz,  trafiły następnie na konto Powiatu Żyrardowskiego.  

Tych środków jeszcze nie ma więc Pan Radny ma rację, że to jest jeszcze nieformalne.  

Dodał, że wierzy, że formalne przekazanie nastąpi w ciągu najbliższych półtora tygodnia. 

Starosta podziękował wszystkim Radnym za wsparcie, dobrą współpracę i za to, że są i walczą 

o swoje Gminy. Uważa, że mieszkańcy widzą wielkie wsparcie poszczególnych Radnych. 

Dodał, że taka przypadła mu rola, by szukać kompromisu i w pewnych sytuacjach łagodzić 
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sytuację. Podsumował, że jest to sukces całej Rady Powiatu i Zarządu Powiatu 

Żyrardowskiego.  

 

Radny Pan Błażej Zawadzki podziękował Staroście za odpowiedź na pytania. Skierował  

apel do Radnych w sprawie kół łowieckich. Poinformował, że prawo łowieckie faworyzuje 

dotychczasowego dzierżawcę. Jako przykład przedstawił to, że dotychczasowym dzierżawcą, 

z którego nie są zadowoleni mieszkańcy, bo takie sygnały spływały na piśmie do Urzędu Miasta 

i Gminy Wiskitki, jest koło z Warszawy, które ma tutaj obwód łowiecki jeden z dwóch,  

które posiada. To nie są myśliwi z terenu Powiatu Żyrardowskiego. Natomiast odnośnie 

drugiego koła, które się zawiązało, członkami są w 100% myśliwi z naszego Powiatu.  

To jest pierwsze w Polsce Rolnicze Koło Łowieckie. Pan Radny zachęcił do wsparcia  

tej inicjatywy, ponieważ w przedstawionych pismach z załączonymi wyrokami  

Sądu Najwyższego, które wpłynęły do Starostwa, poddawana jest wątpliwość, że Starosta  

musi podpisać to, co zaakceptuje Stowarzyszenie jakim jest Polski Związek Łowiecki  

i jego oddziały. Zwrócił się z prośbą, aby kibicować i wspierać Pana Starostę  

w tym, żeby nie ustąpił i popierał mieszkańców i rolników w Powiecie Żyrardowskim. 

 

Prezes Centrum Zdrowia Mazowsza Zachodniego Pan Marcin Pluta poinformował, że bardzo 

się cieszy, że mógł spotkać się z Radnymi na stacjonarnym posiedzeniu. Oznajmił,  

że wytłumaczy dosyć trudną sytuację dla Centrum Zdrowia Mazowsza Zachodniego  

w Żyrardowie. Oznajmił, że chodzi przede wszystkim o kwestię zalania, które nastąpiło  

21 maja ok. 6:00 rano. Poinformował, Firma AMAT jest generalnym wykonawcą i wykonuje 

remont rewitalizacji poprzez termomodernizację obiektów czyli budynku A zabytkowego 

szpitala i budynku B, gdzie zlokalizowane są bloki operacyjne i najważniejsze oddziały.  

Wyjaśnił, że nastąpiło przepuszczenie wody przez warstwy ochronne, które były zrobione 

 na okoliczność odkrycia dachu, ponieważ miało się odbyć w tamtym czasie zalewanie wieńca 

na budynku A, ale okazało się, że te zabezpieczenia nie wytrzymały dużego naboru  

wody. Dodał, że było to związane również z tym, że w tamtym okresie były dosyć duże wiatry  

i prawdopodobnie jedno z drugim spowodowało, że woda się wdarła do budynku i zalała około 

sześciu sal i korytarze w dwóch miejscach. Pan Prezes poinformował, że w dwóch salach 

diagnostyki obrazowej jest zlokalizowany tomograf i rentgen, które zostały zalane. Wyjaśnił, 

że w sprawie tomografu trzykrotnie już goszczono serwis producenta czyli firmy Fujifilm,  

która stwierdziła, że ta maszyna nie została uszkodzona. Przy tej okazji wspomniał, że tomograf  

jak i nowy oraz stary rentgen są ubezpieczone dwukrotnie a także są asekurowane  
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przez szpitalną polisę. Nadmienił, że do tego celu powołano Brokera z firmy EIB,  

który nie dość że doradzał, to jeszcze przeprowadzał postępowanie przetargowe w imieniu 

spółki w zakresie ubezpieczenia. Oznajmił, że jest to także odpowiedzialność cywilna 

wykonawcy robót. Jedno i drugie ubezpieczenie działa, ponieważ w szpitalnej polisie  

są wyłączenia, na wypadek nawet jakby przedsiębiorca nie obsługiwał tego swoją 

odpowiedzialnością. Sprzęt został bardzo dokładnie zdiagnozowany przez serwis. W tej chwili 

tylko jedna płyta z trzech w module komunikacji tomografu z konsolą oraz z komunikacją  

w zakresie wysyłania zdjęć na zewnątrz została uszkodzona. Oznajmił, że oczekują  

na ostateczną wypowiedź bezpośrednio z Japonii, ponieważ tam jest siedziba centrum serwisu. 

Pozostaje więc kwestia przywiezienia tej płyty drogą lądową z Niemiec bądź drogą lotniczą  

z Japonii. Nowy rentgen nie został dotknięty powodzią. W starym rentgenie został delikatnie 

zachlapany generator ale okazało się, że nic mu się nie stało i to urządzenie też pracuje. Dodał, 

że po dwóch godzinach udało się uporać się z kwestią zalania pomieszczeń za co bardzo 

serdecznie podziękował Panom Starostom, bo od samego początku bardzo interesowali  

się tą sprawą oraz podziękował pracownikom szpitala, którzy podjęli bardzo szybką reakcję  

w zakresie minimalizacji skutków zalania. Pan Prezes poinformował, że szpital nie został 

zamknięty, zostały tylko wstrzymane przyjęcia na dwa dni ze względu na problemy  

z diagnostyką, która jest podstawą izby przyjęć. Po czterech dniach oddziały, które najdłużej 

były wyłączone czyli chirurgia i oddział dziecięcy, dziecięcy ze względu na to, że zostały tam 

zalane dwie sale i chirurgia ze względu na diagnostykę, wszystko ruszyło i szpital funkcjonuje 

bez żadnych problemów. Nadmienił, że jeżeli chodzi o zabezpieczenie interesów szpitala  

to zapewnia, że jest to na wysokim poziomie i nie trzeba się o nic obawiać. Poinformował,  

że oczywiście jest problem wizerunkowy, ponieważ wieść rozniosła się szerokim echem  

w mediach społecznościowych, ale takich kwestii w tych czasach nie da się uniknąć. Pan Prezes 

oznajmił, że bardzo szybko przywrócono szpital do prawidłowego funkcjonowania. 

Podziękował wszystkim zaangażowanym osobom w tym Komendantowi Straży Pożarnej  

i wszystkim Strażakom także z Ochotniczej Straży Pożarnej z Żyrardowa, którzy bardzo 

pomogli. Dodał, że do czasu zakrycia dachu jest zrobiona asekuracja, która będzie zapobiegać 

kolejnym wypadkom ale nadal trwają prace a przedsiębiorca w najbliższym czasie zamierza 

zakryć dach na budynku. Podsumował, że wiele kwestii wychodzi na bieżąco,  

stan infrastruktury jest dosyć słaby dlatego też wiele rzeczy trzeba bezpośrednio  

w rzeczywistym czasie i miejscu uzdrawiać i decydować, jakie działania trzeba podjąć i szybko 

reagować na problemy, które występują. 
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Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński podziękował Prezesowi Centrum Zdrowia 

Mazowsza Zachodniego w Żyrardowie za przedstawienie bieżącej sytuacji szpitala. 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński o godz. 1657 zamknął obrady XXXIX  

Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

               Przewodniczący 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 

             Klaudiusz Stusiński 

 

Protokołowała: 

W. Majewska 


